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REVISTA PRESEI 

 

 

 PSD renunță la moțiunea de cenzură: Nu găsesc oportun să fie dezbătută în 

altă sesiune 

Liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis, a declarat luni că nu găseşte oportun ca 

moţiunea de cenzură depusă în sesiune extraordinară să fie dezbătută într-o altă 

sesiune. 

 

PSD nu a reușit să adune luni în sala de ședință a Parlamentului suficienți senatori 

și deputați astfel încât moțiunea de cenzură pe care a inițiat-o să fie dezbătută și 

votată. 

 

Întrebat ce se va întâmpla cu moţiunea de cenzură care nu a putut fi dezbătută şi 

votată luni, Simonis a spus: "Această moţiune a fost depusă în sesiune 

extraordinară, sesiune care se încheie astăzi. Din ce ştiu, există şi un atac la Curtea 

Constituţională tocmai pe acest motiv, şi anume al depunerii unei moţiuni în 

sesiune extraordinară şi, eventual, dezbatere în sesiune ordinară. Sesiunea ordinară 

va începe mâine, nu găsesc oportun ca această moţiune depusă în sesiune 

extraordinară să fie dezbătută într-o altă sesiune". 

 

Simonis a menţionat că PSD s-a bazat pe voturile UDMR pentru a adopta moţiunea 

de cenzură, dar parlamentarii acestei formaţiuni au lipsit de la vot. 

 

"Cele 250 de voturi (pe care Marcel Ciolacu a spus că le va strânge PSD la votul 

moţiunii de cenzură - n.r.) nu erau ale PSD. Evident, ne-am bazat pe sprijinul 

UDMR, am sperat că UDMR nu va susţine şi el acest Guvern Orban, având în 

vedere tratamentul la care a fost supus atât UDMR, cât şi comunitatea maghiară 

din România de către preşedintele României şi de către Guvernul Orban şi probabil 

că, la acel moment, când preşedintele PSD a declarat aceste lucruri se baza şi pe 

voturile UDMR.  

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24260322-livevideo-motiunea-cenzura-dezbatuta-parlament.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24260322-livevideo-motiunea-cenzura-dezbatuta-parlament.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24260322-livevideo-motiunea-cenzura-dezbatuta-parlament.htm
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Astăzi, UDMR a absentat de la vot", a afirmat liderul deputaţilor social-democraţi, 

citat de Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlament: Senatul şi Camera Deputaţilor - convocate în sesiune ordinară 

Senatul şi Camera Deputaţilor încep marţi o nouă sesiune ordinară, ultima din 

această legislatură. 

 

Preşedintele interimar al Senatului, Robert Cazanciuc, a convocat pentru marţi 

Camera superioară a Parlamentului în cea de a doua sesiune ordinară a anului. "În 

temeiul prevederilor articolului 66 alineatele (1) şi (3) din Constituţia României, 

republicată, precum şi ale articolului 83 din Regulamentul Senatului, republicat, cu 

modificările şi completările ulterioare, se convoacă Senatul României în a doua 

sesiune ordinară a anului 2020, în ziua de marţi, 1 septembrie 2020'', se arată într-

un comunicat al Senatului. Potrivit sursei citate, Biroul permanent se va întruni la 

ora 10,00, iar grupurile parlamentare - la ora 10,30. Plenul Senatului se va reuni la 

ora 11,00. 

 

Şi Camera Deputaţilor este convocată marţi, la ora 13,00, în sesiune ordinară. 

 

''Camera Deputaţilor este convocată în a doua sesiune ordinară a anului 2020 în 

ziua de marţi, 1 septembrie, ora 13,00'', se arată în decizia publicată în Monitorul 

Oficial. 

 

Plenul Camerei, în care va fi validată noua componenţă a Biroului permanent, va 

avea loc marţi, fiind necesară prezenţa fizică a deputaţilor la alegerea conducerii 

forului. Votul va fi secret, cu bile şi va avea loc în sala Biroului permanent, pe bază 

de programare, pe modelul votului de învestitură. 
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Astfel, la ora 13,30 este programat grupul deputaţilor PSD, de la ora 14,00 - grupul 

PNL, de la ora 14,30 - grupul USR, de la 14,45 - grupul Pro Europa, de la ora 

15,00 - grupul UDMR, de la ora 15,15 - grupul minorităţilor naţionale, la ora 15,30 

- grupul PMP şi de la 15,45 - deputaţii neafiliaţi, după cum a decis pe 26 august 

Comitetul liderilor. 

 

*** Prima sesiune ordinară a Camerei Deputaţilor şi Senatului din acest an s-a 

încheiat pe 30 iunie. 

 

De la 1 iulie, cele două Camere ale Parlamentului au lucrat în sesiune 

extraordinară. 

 

Sesiunea ordinară anterioară s-a desfăşurat atipic pe fondul pandemiei de COVID-

19, atât deputaţii, cât şi senatorii întrunindu-se, în mare parte, în şedinţe de plen şi 

în comisii online. De asemenea, voturile exprimate de parlamentari au fost la 

distanţă online sau prin telefon. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Reguli pentru deschiderea restaurantelor: Clienții vor fi triați, va fi interzis 

transferul meniurilor și olivierelor de la o masă la alta, iar consumul la bar nu 

va fi permis 

Operatorii economici vor trebui să respecte o serie de reguli pentru a putea 

deschide restaurantele începând cu 1 septembrie, potrivit unui ordin comun al 

ministrului sănătății, ministrului economiei și președintelui ANSVSA, consultat de 

HotNews.ro. De exemplu, o astfel de măsură este stabilirea unor circuite cu sens 

unic dacă este posibil, ce trebuie parcurse de clienți în unitățile de alimentație 

publică, iar sănătatea angajaților trebuie monitorizată în permanență. De asemenea, 

la o masă se pot așeza maximum 6 clienți, excepție făcând membrii de familie. 

Vezi mai multe măsuri cuprinse în ordin. 
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Începând cu data de 01 septembrie sunt permise activitățile de preparare, servire și 

consum al produselor alimentare, băuturilor alcoolice și nealcoolice în unitățile de 

alimentație publică de tipul restaurantelor și cafenelor, în interiorul clădirilor, 

precum și, în spaţiile special amenajate din exteriorul clădirilor. 

Obligațiile operatorilor economici pentru protejarea clienților 

 la intrarea în unitatea de alimentație publică se va face un triaj observațional 

al clienților, iar accesul clienților cu semne vizibile de infecție respiratorie 

va fi interzis, conform Ordinului ministrului sănătății și al ministrului 

afacerilor interne nr. 874/81/2020 privind instituirea obligativității purtării 

măștii de protecție, a triajului epidemiologic și dezinfectarea obligatorie a 

mâinilor pentru prevenirea contaminării cu virusul SARS-CoV-2 pe durata 

stării de alertă; 

 se vor asigura că la intrarea în unitatea de alimentație publică, pe mese și la 

grupurile sanitare există dispozitive cu produse biocide avizate/autorizate, 

necesare dezinfectării mâinilor clienților, precum și informarea acestora cu 

privire la modul de utilizare; 

 stabilesc circuite cu sens unic dacă este posibil, ce trebuie parcurse de clienți 

în unitățile de alimentație publică, astfel încât să se minimizeze contactele 

între clienți (exemplu: înspre și dinspre toaletă); 

 portul măștii de către clienți este obligatoriu în cazul deplasării în zonele 

comune ale unității de alimentație publică; 

 se interzice transferul meniurilor, solnițelor, olivierelor și al altor obiecte de 

pe o masă pe alta. Acestea vor fi dezinfectate după plecarea clienților de la o 

masă și, unde este posibil, se vor folosi meniuri de unică folosință; 

 se interzice consumul de produse stând în picioare, pentru a minimiza 

circulația clienților în interiorul unității; 

 se interzice consumul de alimente/bauturi la scaunele situate la bar si se 

limitează interactiunea persoanelor stand in picioare 

 se interzic activitatile de divertisment (dans) în cadrul unității de alimentație 

publică 
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 în unitățile cu plata la casa de marcat se vor instala panouri de protecție din 

plexiglas; 

 va fi încurajată plata cu cardul, fie la casă, fie către personalul de servire; 

 se asigură că normele de distanțare fizică sunt aplicate în mod eficace și că 

se evită pe cât posibil interacțiunea fizică cu și între clienți; se stabilește un 

număr de maximum 6 clienți care pot ocupa o masă, excepţie de la această 

regulă fac membrii de familie; 

 se asigură respectarea distanței între ocupanții meselor alăturate prin 

amplasarea meselor pe principiul “o masa ocupată, una liberă”, în cazul 

unităților de alimentație publică de tipul restaurantelor și cafenelor din 

interiorul clădirilor, sau, după caz, respectarea distanţei de minimum 2 m 

între ocupanţii scaunelor meselor alăturate, în spaţiile special amenajate din 

exteriorul clădirilor; 

 în funcție de amplasarea meselor şi cu respectarea prevederilor prezentei 

norme, se va stabili numărul maxim de locuri care pot fi ocupate în cadrul 

unității de alimentație publică; acest număr va fi afișat într-un loc vizibil, la 

intrarea în unitatea de alimentație publică; 

 ocuparea locurilor se va face cu rezervare anterioară sau cu înscriere la 

sosire în registrul întocmit cu respectarea prevederilor Regulamentului UE 

2016/679 al Parlamentului European și al Consiliului din 27 aprilie 2016 

privind protecția persoanelor fizice în ceea ce privește prelucrarea datelor cu 

caracter personal și privind libera circulație a acestor date și de abrogare a 

Directivei 95/46/CE (colectare date de contact pentru minim o persoană 

pentru fiecare masă), astfel încât să se evite aglomerările la intrarea în 

unitate și să se faciliteze 

 ancheta epidemiologică în cazul apariției unui caz de îmbolnăvire între 

clienții localului; excepţie fac clienţii unităţilor de alimentaţie publică ce 

deservesc unităţi de cazare, unde 

 rezervarea se poate face pe baza numărului camerei unde sunt cazaţi; 
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 se asigură că la servirea mesei personalul va purta mască și îşi va dezinfecta 

mâinile înainte de fiecare servire; 

 informează clienții asupra regulilor de igienă, dezinfectare și distanțare 

fizică, precum și a necesității limitării timpului de servire a mesei, acolo 

unde este cazul; 

 asigură curățarea și dezinfecția cu produse biocide avizate/autorizate, a 

tuturor spațiilor/suprafețelor unde au acces clienții, precum și a ustensilelor 

utilizate în timpul servirii mesei; 

 se asigură o protecție suplimentară a produselor alimentare din vitrinele 

deschise sau bufete situate în spațiile de servire și consum, limitând accesul 

clienților la produse și preparate acestea fiind servite de personal care asistă 

servirea produselor din vitrine sau bufete; 

 utilizarea de semnalizări pentru a direcționa clienții pe benzi, dacă este 

posibil, pentru a facilita circulația, menținând în același timp distanța fizică 

între clienți de 1,5 m. 

 se asigură că se efectuează dezinfecția meselor, după fiecare client/grup, cu 

produse biocide avizate/autorizate, care necesită un timp minim de contact; 

 se recomanda aerisirea cat mai frecventa a incintelor, prin deschiderea 

ferestrelor si/sau usilor, cu folosirea sistemelor de aer conditionat in caz de 

canicula. Se asigură un 

 program de intretinere a echipamentelor de climatizare in concordanta cu 

recomandarile producatorului. Se asigură curatarea si schimbarea filtrelor 

pentru sistemele centralizate de 

 aer conditionat precum si curatarea frecventa a filtrelor de la sistemele de 

ventilatie din lifturi, în locatiile unde accesul catre unitatea de alimentație 

publică presupune folosirea acestuia 
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Obligațiile operatorilor înainte de a prelua activitațile de preparare și de 

servire a produselor 

 verificarea stării de întreținere a tuturor spațiilor, facilităților, 

echipamentelor, inclusiv a ustensilelor ce se utilizează pentru recepția, 

depozitarea, prepararea, gătirea și servirea alimentelor către consumatorul 

final; 

 revizuirea planurilor și procedurilor de igienizare, dezinfecție și de 

autocontrol pentru creșterea frecvenței acestor operațiuni și implementarea 

procedurilor de bune practici de igienă bazate pe principiile Sistemului de 

analiză a riscurilor în punctele critice de control (HACCP) și acolo unde este 

cazul, revizuirea planurilor HACCP; 

 asigurarea de produse biocide avizate/autorizate necesare dezinfectării 

mâinilor personalului lucrător, a spațiilor, facilităților, echipamentelor și 

ustensilelor utilizate; 

 verificarea stocurilor de alimente, materii prime existente în unitate și 

eliminarea celor pentru care nu se poate garanta siguranța alimentară, cum ar 

fi alimentele ce prezintă modificări organoleptice, care au fost păstrate în 

condiții necorespunzătoare, cu data durabilității minimale/data limită de 

consum depășite sau pentru care nu se poate realiza trasabilitatea, astfel încât 

să fie preîntâmpinată apariția unor cazuri de toxiinfecții alimentare; 

 igienizarea și dezinfecția cu produse biocide avizate/autorizate, a tuturor 

spațiilor, facilităților, echipamentelor și ustensilelor utilizate pentru recepția, 

depozitarea, prepararea, 

 gătirea și servirea alimentelor, curățarea zonelor unde sunt servite alimentele 

către consumatorul final, a grupurilor sanitare utilizate de personalul lucrător 

din cadrul unităților de alimentație publică și a celor utilizate de clienți; 

dezinfectarea ustensilelor și tacâmurilor se poate realiza și prin alte mijloace, 

cum ar fi sterilizare prin temperatură sau UV; 

 reinstruirea sub semnătură a personalului lucrător cu privire la regulile 

generale de igienă ce trebuie respectate la nivelul unităților de alimentație 

publică necesare pentru 
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 obținerea unor produse alimentare sigure consumului uman, inclusiv asupra 

măsurilor suplimentare în ceea ce privește prevenirea răspândirii virusului 

SARS-CoV-2; 

 triajul observațional al angajaților la intrarea în unitatea de alimentație 

publică în conformitate cu prevederile Ordinului ministrului sănătății și al 

ministrului afacerilor interne nr. 874/81/2020 privind instituirea 

obligativității purtării măștii de protecție, a triajului epidemiologic și 

dezinfectarea obligatorie a mâinilor pentru prevenirea contaminării cu 

virusul SARS-CoV-2 pe durata stării de alertă și nepermiterea accesului la 

locul de muncă a personalului care prezintă simptomatologie de infecție 

respiratorie (tuse, strănut, rinoree, febră, stare generală alterată); 

 asigurarea supravegherii stării de sănătate a lucrătorilor conform 

prevederilor Hotărârii Guvernului nr. 355/2007 privind supravegherea 

sănătății lucrătorilor, cu modificările și completările ulterioare, prin 

încheierea de către medicul de medicina muncii a fișelor de aptitudini pentru 

personalul lucrător și interzicerea manipulării alimentelor de către persoane 

ce nu dețin aceste documente; 

 revizuirea circuitelor funcționale de producție și livrare, acolo unde este 

necesar, astfel încât să se respecte măsurile de protecție sanitară pentru a 

împiedica posibila infecție cu virusul SARS-CoV-2 a personalului lucrător, 

dar care să nu afecteze siguranța alimentelor; 

 întocmirea unui plan de prevenire a îmbolnăvirii cu virusul SARS-CoV-2 

care să cuprindă o evaluare completă a riscurilor ce pot apărea pe circuitul 

funcțional de la depozitarea alimentelor și până la consumul acestora prin 

raportare la măsurile dispuse prin prezenta normă, precum și desemnarea 

unei persoane care să implementeze acest plan; 

 monitorizarea permanentă a stării de sănătate a personalului lucrător și 

interzicerea accesului în unitatea de alimentație publică a persoanelor care 

prezintă simptome respiratorii specifice unor boli pulmonare sau semne 

specifice altor boli transmisibile, precum și trimiterea la domiciliu a 

personalului la care în timpul programului de lucru apar simptome 

respiratorii specifice; 
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 existența unui registru de evidență a rezervărilor clienților, întocmit cu 

respectarea prevederilor Regulamentului UE 2016/679 al Parlamentului 

European și al Consiliului din 27 aprilie 2016 privind protecția persoanelor 

fizice în ceea ce privește prelucrarea datelor cu caracter personal și privind 

libera circulație a acestor date și de abrogare a Directivei 95/46/CE, astfel 

încât, în cazul apariției unui caz de îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2 în 

rândul clienților unității de alimentație, să existe date concrete pe baza 

cărora să poată fi efectuată ancheta epidemiologică; Pentru unitățile de 

alimentație publică IMPUSE din cadrul structurilor de primire turistice cu 

funcțiuni de cazare clasificate, nu este necesar registrul de evidență a 

rezervările clienților (pentru restaurant, bar de zi, salon mic dejun), având în 

vedere că triajul observational al clienților și datele acestora sunt înregistrate 

la recepția hotelului. Se va menționa doar numărul spațiului de cazare al 

clientului pentru serviciul de alimentație publică solicitat. 

 asigurarea distanțării fizice în rândul angajaților, iar, în cazul în care spațiile 

de preparare a alimentelor îngreunează menținerea măsurilor de distanțare, 

trebuie să fie instituite măsuri alternative de protecție a lucrătorilor 

(limitarea numărului de lucrători angajați în același timp la o zonă de 

preparare a alimentelor, distanțarea stațiilor de lucru, organizarea 

personalului în grupuri de lucru pentru a reduce interacțiunile dintre grupuri, 

asigurarea echipamentului de protecție); în locurile în care amplasarea 

echipamentelor de producție nu permite distanțarea fizică, dotarea 

angajaților cu echipamente de protecție precum măști, viziere, 

combinezoane/halate și realizarea de proceduri repetate de igienizare și 

dezinfecție; 

 asigurarea că personalul lucrător are efectuate cursurile privind însușirea 

noțiunilor fundamentale de igienă, conform prevederilor Ordinului 

ministrului sănătății și al ministrului 

 educației, cercetării și tineretului nr. 1.225/5.031/2003 privind aprobarea 

Metodologiei pentru organizarea și certificarea instruirii profesionale a 

personalului privind însușirea noțiunilor fundamentale de igienă, cu 

modificările și completările ulterioare. 
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Operatorii economici trebuie să monitorizeze în permanență sănătatea 

personalului 

 

La finalizarea măsurilor luate înainte de demararea activității de preparare, servire 

și consum, operatorii economici sunt obligați să păstreze la nivelul unității 

documente prin care să se demonstreze că au fost implementate măsurile solicitate. 

Aceste documente vor fi puse la dispoziția organelor de control, ori de câte ori se 

solicită. 

 

După reluarea activității, operatorii economici trebuie să realizeze: 

a) respectarea planurilor și procedurilor specifice și formularea unui plan intern de 

măsuri destinate prevenirii transmiterii virusului SARS-CoV-2, atât între lucrătorii 

unității, cât și în relația cu clienții; 

b) creșterea frecvenței operațiunilor de curățenie și dezinfecție cu produse biocide 

avizate/autorizate, pe bază de proceduri documentate, a tuturor spațiilor, 

facilităților, echipamentelor și ustensilelor utilizate pentru recepția, depozitarea, 

prepararea, gătirea și servirea alimentelor, a sălilor/zonelor unde sunt servite 

alimentele către consumatorul final, a grupurilor sanitare din cadrul unităților de 

alimentație publică utilizate de personalul lucrător și de către clienți; 

c) monitorizarea permanentă a stării de sănătate a personalului lucrător și 

interzicerea accesului în unitatea de alimentație publică a persoanelor care prezintă 

simptome respiratorii specifice unor boli pulmonare sau semne specifice altor boli 

transmisibile; 

d) instruirea și informarea personalului cu privire la măsurile de prevenire a 

răspândirii virusului SARS-CoV-2 și în special la necesitatea menținerii 

permanente a regulilor adecvate de gienă și de protecție sanitară, cum ar fi igiena 

mâinilor, distanțarea fizică, evitarea atingerii ochilor, nasului și a gurii, respectarea 

igienei respiratorii și respectarea recomandărilor de a rămâne acasă și de a solicita 

asistență medicală, dacă prezintă simptome respiratorii specifice bolii (tuse, 

strănut, rinoree, febră, stare generală alterată); 

e) limitarea numărului de persoane care lucrează pe circuitul funcțional de 

producție și servire; 
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f) informarea direcției de sănătate publică județene, respectiv a municipiului 

București în cazul în care există suspiciuni sau cazuri confirmate de COVID-19 la 

personalul lucrător, situație în care se vor aplica măsuri de igienizare 

corespunzătoare în întreaga unitate; 

g) în cazul în care din cadrul anchetelor epidemiologice efectuate de Direcția de 

sănătate publică județeană, respectiv a municipiului București rezultă că un client 

al unității de alimentație publică a fost depistat pozitiv la COVID-19, se va aplica 

măsura igienizării corespunzătoare a întregii unități de alimentație publică; 

h) aplicarea măsurilor de igienizare corespunzătoare a spațiului de lucru, în cazul 

în care un angajat a fost depistat pozitiv la COVID-19, conform normelor în 

vigoare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Educației, noi precizări despre începerea școlii: Declarația pe 

proprie răspundere a părinților va fi eliminată 

Ministrul Educației anunță renunțarea la declarația pe proprie răspundere care 

trebuia dată de părinți odată cu reluarea cursurilor în noile condiții determinate de 

criza coronavirusului. 

 

Pe 14 septembrie elevii ar fi trebuit să prezinte o declarație pe propria răspundere 

semnată de părinți, care își asumă că, în ultimele 14 zile, copilul nu a prezentat 

simptome specifice unei afectiuni cu potential infectios, nu a fost diagnosticat cu 

COVID-19 și nici nu a intrat în contact cu o persoană testată pozitiv. 

„I-am solicitat domnului ministru Tătaru să fie eliminată acea declarație pe propria 

răspundere din partea părintelui și acesta a fost de acord. Normele pentru începerea 

școlii pe care le publicăm mâine nu vor mai cuprinde declarația pe propria 

răspundere”, a spus Monica Anisie pentru StiriEdu.ro. 

 

Premierul Ludovic Orban le-a cerut luni miniştrilor Sănătăţii şi Educaţiei, Nelu 

Tătaru şi Monica Anisie, să definitiveze regulile pentru începerea școlii, din 14 

septembrie, astfel încât acestea să fie publicate marţi. 

 

https://stiriedu.ro/2020/08/31/exclusiv-monica-anisie-parintii-nu-vor-mai-da-declaratie-pe-propria-raspundere/
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"Domnul ministru Tătaru şi cu doamna ministru Anisie, solicitarea mea este ca în 

cursul zilei de astăzi să ajungeţi la o formă aproape definitivă a ordinului comun 

privind reluarea şcolii, începerea anului şcolar şi cel târziu mâine dimineaţă să 

avem o şedinţă împreună cu doamna vicepremier Turcan, astfel încât să putem 

publica mâine ordinul. Dacă aveţi anumite diferenţe de abordare pe anumite teme, 

împreună cu doamna vicepremier şi cu dumneavoastră, vom lua decizia astfel încât 

marţi să fie publicată, să existe o predictibilitate, să putem pune în mişcare întreg 

mecanismul de pregătire a şcolilor în bune condiţii", a spus Orban, la începutul 

şedinţei de Guvern. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Educaţiei cere demiterea preşedintelui Oficiului Naţional de 

Achiziţii Centralizate 

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, îi solicită premierului Ludovic Orban 

demiterea preşedintelui Oficiului Naţional de Achiziţii Centralizate, Cornelia 

Nagy, după ce a luat act de rezultatul "dezamăgitor" al stadiului licitaţiei privind 

achiziţia de dispozitive electronice cu conexiune la Internet. 

 

"Ministerul Educaţiei şi Cercetării a luat act de rezultatul dezamăgitor al stadiului 

licitaţiei privind achiziţia de dispozitive electronice cu conexiune la Internet, 

organizată de Oficiul Naţional de Achiziţii Centralizate (ONAC). Ministerul a 

început demersurile pentru achiziţionarea celor 250.000 de dispozitive electronice 

încă din data de 7 mai, când a fost alocată prin Hotărâre de Guvern suma de 150 de 

milioane de lei. Toate instituţiile implicate, inclusiv Oficiul Naţional al Achiziţiilor 

Centralizate, şi-au luat angajamentul să încheie, în termenii agreaţi, toate 

procedurile, astfel încât dispozitivele să fie, în prima zi de şcoală, la dispoziţia 

elevilor. Deşi au beneficiat de tot sprijinul MEC în toată această perioadă, oficialii 

ONAC au refuzat să fie cooperanţi şi proactivi în identificarea de soluţii rapide, 

dovadă fiind rezultatul catastrofal al acestui întreg proces. Mai grav, ONAC nu a 

informat în timp util MEC cu privire la stadiul licitaţiei, deşi au existat nenumărate 

solicitări zilnice privind acest subiect", se arată într-un comunicat al Ministerului 

Educaţiei, transmis luni AGERPRES. 
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În context, ministrul Monica Anisie consideră "inacceptabil rezultatul dezastruos al 

licitaţiei, după atâtea luni în care toate instituţiile implicate, mai puţin ONAC, au 

luat toate măsurile ca procedura să fie încheiată la termenele stabilite". 

 

"Cei care vor avea de suferit de pe urma incompetenţei oficialilor ONAC sunt 

elevii, profesorii şi părinţii. Din aceste considerente, solicit premierului României, 

domnul Ludovic Orban, demiterea preşedintelui ONAC, Cornelia Nagy, şi doresc 

reluarea, în regim de maximă urgenţă, a procedurilor de licitaţie", afirmă Anisie, 

citată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Studiu Ministerul Educatiei: 55% dintre parinti doresc revenirea la 

cursurile fata in fata, iar 31% opteaza pentru sistemul hibrid 

Ministerul Educatiei si Cercetarii (MEC) prezinta rezultatele unui studiu privind 

revenirea la scoala post-COVID, conform carora 55% dintre parinti doresc 

revenirea la cursurile fata in fata, iar 31% opteaza pentru sistemul hibrid. Studiul a 

fost realizat pe un esantion de putin peste o mie de parinti. 

 

Ministerul Educatiei si Cercetarii, prin Unitatea de Cercetare in Educatie din 

Cadrul Centrului National de Politici si Evaluare in Educatie, si MKOR Consulting 

- agentie de cercetare de piata - au lansat studiul "Back to School Post-Covid". 

Studiul s-a derulat in randul parintilor copiilor din invatamantul preuniversitar, 

pentru a afla care sunt asteptarile si temerile lor referitoare la modul de desfasurare 

a noului an scolar, arata MEC, intr-un comunicat de presa transmis luni. 

https://ziare.com/scoala/preuniversitar/
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"Pentru revenirea la cursuri in aceasta toamna, majoritatea parintilor romani 

prefera scenariul cursurilor fata in fata, pe care il considera cel mai potrivit. Mai 

exact, 55% dintre parintii care au raspuns studiului prefera revenirea fizica a 

elevilor in clase din 14 septembrie. Cursurile fata in fata sunt preferate, mai ales, in 

cazul prescolarilor si elevilor de liceu. Chiar daca se arata precauti in privinta 

acestei optiuni, parintii considera ca desfasurarea cursurilor fata in fata este relativ 

adecvata pentru copiii lor (4,6 puncte din 7) si, o considera cea mai adecvata, in 

comparatie cu varianta mixta sau cea la distanta", releva acest studiu. 

Principala ingrijorare a parintilor se leaga de neatentia copiilor fata de regulile de 

distantare fizica si igiena (mai mult de 6 din 10 parinti), dar si de faptul ca unii 

parinti si-ar putea trimite copiii la scoala, chiar daca prezinta simptome. 

 

"Pe locul al doilea in optiunile parintilor se afla varianta mixta, in care copiii 

alterneaza invatarea la distanta cu scoala traditionala. Aceasta varianta este 

preferata de aproape o treime (31%) dintre parinti, in special, pentru elevii din 

ciclurile gimnazial si liceal, precum si pentru cei care locuiesc in orasele mari si 

foarte mari ale tarii. Parintii considera cursurile mixte mai putin potrivite pentru 

copiii lor, comparativ cu cele fata in fata (3,6 puncte din 7)", mai arata studiul. 

 

Doar 14% dintre parinti adera la cea de-a treia varianta de desfasurare a cursurilor 

in noul an scolar, respectiv continuarea cursurilor exclusiv online, asa cum s-a 

intamplat in timpul starii de urgenta. 

 

 

https://ziare.com/scoala/cursuri/
https://ziare.com/scoala/fizica/
https://s1.ziareromania.ro/?mmid=e7d12563a44889236b
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Conform opiniei parintilor, aceasta varianta este si cel mai putin adecvata pentru 

copiii lor (2.7 puncte din 7). Parintii elevilor de gimnaziu si din clasele mai mici 

tind totusi sa accepte mai usor aceasta forma de desfasurare a cursurilor, 

comparativ cu cei din clasele de liceu. 

 

Reticenta parintilor a fost generata de lipsa socializarii (65% dintre parinti), a 

timpului prelungit petrecut in fata calculatorului (58%). Aceasta este reflectata in 

dificultatea asimilarii informatiilor predate in cadrul cursurilor la distanta (62%) 

ori de faptul ca elevilor le lipseste concentrarea (54%), neavand un program clar si 

o anumita rutina de invatare (52%). 

 

Studiul complet poate fi accesat pe site-ul Ministerului Educatiei. 

 

Studiul a fost realizat in perioada 26 iulie - 3 august, de catre MKOR Consulting in 

parteneriat cu Unitatea de Cercetare in Educatie din cadrul Centrului National de 

Politici si Evaluare in Educatie, pe un esantion de 1.067 de respondenti, 

reprezentativ pentru populatia parintilor care au cel putin un copil inregistrat in 

sistemul educational din Romania in anul scolar 2020-2021, dupa ciclul 

de invatamant al copilului, mediul de rezidenta (rural - urban) si distributie 

geografica (regiuni de dezvoltare). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiect: Primăria Capitalei i-ar putea testa gratuit pentru COVID-19 pe 

profesorii și elevii din București 

Primăria Capitalei ar putea testa gratuit de COVID 19, înainte de începerea școlii, 

profesorii din București dacă doresc acest lucru, a anunțat primarul general, 

Gabriela Firea, la un comandament organizat de municipalitate, luni. După 

începerea anului școlar și elevii care dimineața, la triajul epidemiologic, au febră, 

tuse, roșu în gât, o stare fizică rea, se vor putea și ei testa gratuit în spitalele 

Primăriei Capitalei, dacă doresc acest lucru. Cele două proiecte au impact bugetar 

de 15 milioane de euro și se vor aplica dacă vor fi aprobate de Consiliul General al 

Municipiului București. 

https://ziare.com/scoala/gimnaziu/
https://ziare.com/scoala/invatamant/
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Primăria Capitaleiva pune la dispoziție 17.000 de teste pentru profesori și 250.000 

de teste pentru elevi. 

”Este nevoie ca elevii să se întoarcă pe băncile școlii, dar în anumite condiții. 

Vreau să vă anunț că PMB prin ASSMB demarează cel mai amplu program de 

testare în mediul școlar, unic în țară, care corespunde programelor similare din 

întreaga Europă. Concret, toate cadrele didactice din București, dacă doresc, se pot 

testa gratuit prin ASSMB. Am pregătit teste pentru 17.000 de persoane pentru 

profesori, inclusiv personal auxiliar. Ca să fie valabil, testul trebuie realizat în 

ultima saptămână de vacanță. În București avem o capacitate de testare de 5.000 de 

teste pe zi. Am pregătit o capacitate extinsă de testare pentru cei 250.000 de elevi 

din București, la cerere. Nu este necesar să fie testați înainte de începerea școlii, 

dar dimineața, la triaj, dacă se observă febră, copilul nu are o stare fizică bună, 

tușește, are roșu în gât, acele situații vor fi transmise de cabinetul de școlar la 

ASSMB și la cerere se face testul. Nu suntem de acord cu formula DSP, ca elevul 

dacă dacă are febră să fie izolat, dus în spital, apoi să i se facă testul, practic va fi 

internat 2-3 zile în spital chiar dacă nu a fost testat pozitiv. Va sta 2-3 zile în spital 

pentru o simplă răceală. (...) Niciun copil nu va fi scos din școală cu forța fără să 

fie înștiințati părinții și fără să fie însoțit de părinte sau un bunic. Testul se face 

imediat, nu după internare”, a declarat Firea. 

Aceasta spune că rezultatul testului va fi dat în câteva ore, cel târziu a doua zi. 

”Va afla rezultatul testului până seara, cel târziu dimineața, dacă are COVID sau o 

simplă răceală sau gripă. Vrem să nu se creeze panică și acea stare în care toată 

lumea fuge de școală, trebuie să testăm. Lunea viitoare la ședința CGMB vom 

supune la vot cele două proiecte. Totul este pregătit”, a declarat Firea. 

Primarul Gabriela Firea spune că proiectul nu afectează testarea pentru definițiile 

de caz, Bucureștiul având o capacitate de testare de 5000 de teste/zi. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Scenariul autorităților privind numărul zilnic de cazuri de COVID-19 dacă 

vor fi respectate regulile după redeschiderea restaurantelor și începerea școlii 

/ Ce spune Nelu Tătaru 

Autorităţile au o evaluare care merge până la 1.500 de cazuri de COVID-19 pe zi, 

în condiţiile în care se redeschid restaurantele, cinematografele, teatrele şi şcolile, 

dar dacă se respectă regulile, afirmă ministrul Sănătății, Nelu Tătaru. Dacă regulile 

nu vor fi respectate, numărul îmbolnăvirilor va fi mai mare și atunci vor fi impuse 

noi restricții în anumite zone, spune Tătaru. 

Întrebat, luni, dacă autoritățile vor putea face față unui număr mare de cazuri de 

COVID-19, după redeschiderea restaurantelor, a teatrelor, cinematografelor şi după 

începerea şcolii, ministrul Sănătății a spus că situația va putea fi gestionată dacă se 

respectă regulile. 

 ”În măsura în care avem o respectare a regulilor impuse prin ordin de 

ministru comun cu miniştrii de resort pentru fiecare activitate care se reia, 

atunci putem gestiona o creştere a numărului de cazuri, o creştere mică pe 

care o asumăm. În măsura în care nu se vor respecta aceste reguli, vom avea 

o creştere a numărului de cazuri. 

 Avem evaluare care merge până în 1.500 de cazuri în condiţiile în care se 

respectă regulile. 

 În condiţiile în care nu se respectă regulile, vom avea o creştere şi atunci 

vom fi nevoiţi să intervenim cu restricţii în anumite zone”, a declarat 

ministrul Sănătății. 

Chestionat dacă mai este valabilă prognoza de 2.800 de cazuri pe zi, Tătaru a 

răspus: “Prognoza era dată de acum două luni şi jumătate. Aş merge pe o prognoză 

în care toată lumea respectă regulile şi fiecare dintre noi ne facem partea noastră de 

treabă. Atunci vom avea o creştere a numărului de cazuri mică, acceptabilă, în 

condiţiile în care putem gestiona şi terapiile intensive”. 
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Guvernul a decis, luni, deschiderea de la 1 septembrie a restaurantelor, cafenelelor, 

cinematografelor instituțiilor de cultură și spectacole, cu respectarea unor măsuri 

de protecție sanitară. Barurile, cluburile și discotecile rămân închise în continuare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Sondaj IMAS: PSD, cel mai mic scor din ultimele șapte luni. PNL conduce 

în intențiile de vot / Ce scor are Alianța USR-PLUS 

PSD înregistrează cel mai mic procent în intențiile de vot din ultimele șapte luni, 

ajungând la 20,8%, potrivit datelor unui sondaj IMAS, realizat la comanda Europa 

FM, realizat în perioada 6 – 26 august. În ianuarie, PSD era creditat cu 20,6%. 

PNL rămâne pe primul loc cu 33,6% din intenţiile de vot la parlamentare. 

 

Pe locul 3 în ierarhia politică este Alianţa USR – USR, cu 18,3% din opţiuni – o 

uşoară creştere faţă de luna iulie, când Alianţa avea 17,2%. 

 

Pro România creşte în această lună, ajungând la 10,6%, după ce în iulie partidul lui 

Victor Ponta cobora la 9,7%. 

 

UDMR staţionează deasupra pragului electoral cu 5,7%, după ce în iunie era 

creditată cu doar 3,4%, iar în iulie înregistra o revenire (5,6%). 

 

PMP rămâne sub limita care i-ar permite să intre în Parlament (4,1%), iar ALDE 

scade şi mai mult în sondaje, fiind creditată cu doar 2,4% din intenţiile de vot. 

Pentru formaţiunea lui Călin Popescu Tăriceanu este cel mai slab scor, 

reprezentând mai puţin de o treime din procentajul pe care îl avea în urmă cu exact 

un an (7,4% în august 2019). 

 

Barometrul Europa FM a fost realizat de IMAS în perioada 6 – 26 august, pe un 

eşantion de 1010 persoane şi are o marjă de eroare de 3,1%. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24260156-document-noile-reguli-pentru-deschiderea-restaurantelor-teatrelor-cinematografelor-1-septembrie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24260156-document-noile-reguli-pentru-deschiderea-restaurantelor-teatrelor-cinematografelor-1-septembrie.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24260156-document-noile-reguli-pentru-deschiderea-restaurantelor-teatrelor-cinematografelor-1-septembrie.htm
https://www.europafm.ro/barometrul-europa-fm-psd-scade-la-208-pnl-cotat-cu-336-din-optiunile-de-vot/
https://www.europafm.ro/barometrul-europa-fm-psd-scade-la-208-pnl-cotat-cu-336-din-optiunile-de-vot/
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 Numarul femeilor somere a crescut cu aproape 50% in urma pandemiei 

Ponderea femeilor somere a crescut cu aproape 50% din cauza pandemiei, in timp 

ce ponderea barbatilor someri cu doar 16%, astfel ca, in termeni absoluti, doua 

treimi dintre persoanele ce au intrat in somaj in ultimul an sunt femei, potrivit unui 

infografic Monitorul Social, un proiect al Friedrich-Ebert-Stiftung Romania. 

 

"Conform Institutului National de Statistica, in luna iunie a anului 2020 in 

Romania se aflau 457.000 de someri, cu 100.000 mai multi decat cu un an sau cu 

jumatate de an in urma. Acest numar al somerilor este cel mai inalt din ultimii trei 

ani. Situatia provocata de pandemie a afectat in special statutul economic al 

femeilor. Analizand situatia persoanelor cu varsta peste 24 de ani, se poate observa 

ca ponderea femeilor somere in populatia adulta de sex feminin a crescut cu 48% 

in termeni relativi fata de acum un an (de la 2,5% la 3,7%)", se arata intr-un 

comunicat al fundatiei, remis marti Agerpres, despre impactul crizei COVID-19 

asupra somajului din Romania. 

 

Potrivit sursei citate, prin comparatie, ponderea barbatilor someri a crescut cu doar 

16% in termeni relativi, de la 3,6% la 4,2%. 

(Sursa: ziare.com) 

Bancnotele de hartie ar putea deveni o amintire. Peste 40% dintre romani vor 

sa utilizeze mai mult cardul pentru efectuarea platilor 

Peste 40% dintre romani intentioneaza sa reduca sau sa inceteze sa utilizeze 

numerar in urmatoarele luni si sa se axeze pe plata cu cardul, arata cele mai recente 

date din "Financial Pulse Survey", realizat de McKinsey & Company. 

 

Chestionarul arata ca peste 30% dintre consumatorii romani au facut mai multe 

plati contactless in detrimentul numerarului si este probabil ca aceasta tendinta sa 

continue. 
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Mai mult, atunci cand interactioneaza cu bancile lor, consumatorii romani 

migreaza rapid catre canalele digitale: aproximativ 20% dintre acestia se asteapta 

sa foloseasca mai mult dispozitivele mobile sau computerele pentru a accesa 

servicii bancare atunci cand criza se va incheia, fata de aproximativ 10% in tarile 

europene (dar raportat la o baza diferita). 

 

"Intrucat aproape 50% dintre consumatorii din Romania au inregistrat o reducere a 

veniturilor si a economiilor in ultima perioada, conform setului initial de date 

extrase de McKinsey & Company, ceea ce indica o fragilitate financiara, este de 

asteptat ca romanii sa isi modifice comportamentele privind consumul si 

economisirea in noul context. Principalul motiv este potentiala recesiune 

economica, deoarece majoritatea romanilor chestionati (64%) au declarat ca sunt 

preocupati de aceasta, in timp ce 45% prefera sa fie precauti in ceea ce priveste 

cheltuielile si sa economiseasca. Alte motive pentru reducerea cheltuielilor 

gospodariei sunt instabilitatea locului de munca si costurile potentiale pentru 

sanatate, pentru ei si familiile lor", se arata in comunicat. 

 

Prin urmare, avand in vedere incertitudinile actuale, romanii sunt predispusi sa 

adopte comportamente mai prudente. Chiar daca numerarul (inclusiv conturile 

bancare curente) reprezinta de departe principala modalitate de economisire pentru 

romani, in proportie de peste 50% la acest moment, depozitele bancare si alte 

produse financiare (fonduri de investitii, asigurari de viata etc.) se asteapta sa urce 

cu 4 puncte procentuale, respectiv cu 5 puncte procentuale. 

 

"Numerarul si investitiile in imobiliare, cele mai populare modalitati de 

economisire si investitii in randul romanilor, sunt asteptate sa scada cu 12 puncte 

procentuale, respectiv 3 pp, in perioada urmatoare, conform datelor din studiul 

nostru. In schimb, devine vizibila preferinta populatiei pentru produse de 

economisire mai complexe, cu randamente mai crescute, pastrand, in acelasi timp, 

un nivel al lichiditatilor bun; nu este evident insa modul in care bancile pot aborda 

aceste nevoi, avand in vedere rata scazuta a dobanzilor prognozata", spune 

Alexandru Filip, Managing Partner al biroului din Bucuresti si lider al Digital & 

Analytics Practice in Europa Centrala al McKinsey & Company. 
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Dintre clientii orientati catre economisire, 15% intentioneaza sa deschida un 

depozit la termen in urmatoarele luni, in timp ce 13% cauta o optiune privind 

deschiderea unui cont de economii. 

 

Pe de alta parte, exista si romani care ar dori sa obtina in continuare imprumuturi, 

probabil pentru a le oferi mai multa flexibilitate in gestionarea reducerii 

lichiditatilor. In urmatoarele luni, chiar daca nu exista o diferentiere foarte clara in 

functie de tipul de produs bancar, 7% dintre consumatorii intervievati au declarat 

ca intentioneaza sa obtina un imprumut de nevoi personale, respectiv credite auto, 

in timp ce 6% au in vedere achizitionarea unui card de credit sau a unui credit 

ipotecar. 

 

"Bancile, dar si alti jucatori din domeniul financiar, au acum ocazia de a-si 

indeplini responsabilitatile sociale si de a fi alaturi de clientii lor, ajutandu-i sa isi 

acopere nevoile in schimbare. Aceste institutii financiare ar trebui sa dezvolte cele 

mai relevante produse, de exemplu, sa identifice solutii de economisire sau 

refinantare atractive pentru clienti. In egala masura, acestea ar trebui sa accelereze 

procesele de digitalizare si sa se orienteze si mai mult pe noile tehnologii", a 

concluzionat Alexandru Filip. 

 

"Financial Pulse Survey" a fost realizat in Romania in iunie 2020 si a cuprins peste 

500 de respondenti. Rezultatele au fost ajustate astfel incat cifrele sa reflecte 

populatia din Romania cuprinsa intre 18 si 80 de ani. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 În plin proces de schimbare a legislației RCA, asigurătorii insistă asupra 

problemei prețurilor foarte mari practicate la reparații de unele service-uri 

auto 

Asigurătorii au atenționat din nou luni asupra prețurilor foarte mari practicate de 

unele service-uri auto din România, costuri artificiale, care dacă s-ar menține s-ar 

reflecta în prețul plătit de români pe asigurările auto.  
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Precizările vin în contextul în care Guvernul vrea să schimbe urgent legea RCA, 

conform recomandărilor Comisiei Europene, o măsură care ar scăpa România de 

un proces la Curtea de Justiție a UE, dar ar putea crește prețurile RCA pentru că s-

ar înlătura unele limitări impuse asigurătorilor la stabilirea prețurilor, în urma 

protestelor transportatorilor auto din anii 2015 și 2016 împotriva prețurilor foarte 

mari la polițele RCA. 

 

BAAR susține că analizele proprii au arătat că există diferențe semnificative între 

tarifele pe ora de manoperă utilizată de service-urile auto din România față de alte 

state. De exemplu, în Italia și Spania au fost observate tarife orare de 30-50 de 

Euro în timp ce în Romania pentru același autoturism au fost utilizate tarife chiar și 

de peste de 150 Euro la unele service-uri independente. 

Având în vedere faptul că manopera deține o pondere importantă în devizele de 

reparație, respectiv în despăgubirile plătite, există riscul de alterare artificială a 

acestora generând în cele din urmă un potențial impact în primele de asigurare. 

 “Din analiza preliminară am mai putut constata și că, în ceea ce privește 

costul pieselor de schimb utilizate atât în devizele estimative pentru 

estimarea valorii despăgubirilor cuvenite, cât și în devizele finale de 

reparație, în străinătate prețul acestora se situează întotdeauna sub prețul 

pieselor originale cuprinse în sistemele de calcul precum Audatex, DAT, etc. 

ceea ce din păcate nu se întâmplă la fel și în România. La noi în țară de prea 

multe ori prețul pieselor de schimb, folosit mai ales de anumite service-uri 

independente este cu mult peste prețurile pieselor originale. În aceeași 

masură, de prea multe ori informarea consumatorului final cu privire la tipul 

pieselor efectiv utilizate în procesul de reparație – originale (OE – original 

equipment), licență(OEM – original equipment manufacturer) sau 

aftermarket – lipsește cu desăvârșire deși ele sunt facturate la valori mai 

mari decât cele ale pieselor originale", a declarat președintele BAAR, 

Madalin Roșu. 

 

Potrivit BAAR, dacă situația se va menține sau, și mai grav, tendința de creștere 

artificială a costurilor cu reparațiile va continua, milioane de consumatori/asigurați 

ar putea să plătească pentru lăcomia anumitor service-uri independente. 

http://www.hotnews.ro/stiri-esential-20673068-foto-transportatorii-inceput-aduca-masinile-fata-guvernului-pentru-protestul-care-sustin-vor-participa-mii-autovehicule.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-21291074-protest-amploare-transportatorilor-care-anuntat-scot-strada-5-000-vehicule-bucuresti-alte-100-000-tara.htm
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Precizările vin în contextul în care Guvernul vrea să schimbe urgent legea RCA, 

conform recomandărilor Comisiei Europene, o măsură care ar scăpa România de 

un proces la Curtea de Justiție a UE, dar ar putea crește prețurile RCA pentru că s-

ar înlătura unele limitări impuse asigurătorilor la stablirea prețurilor, în urma 

protestelor transportatorilor auto din anul 2015 împotriva prețurilor foarte 

mari la polițele RCA. 

 

Pentru ca România să nu ajungă în fața Curții Europene de Justiție, Guvernul vrea 

să schimbe prin OUG legislația RCA, dar modificările propuse nu înlătură în 

totalitate pericolul și posibilitatea continuării procedurii de infringement, au 

atenționat Biroul Asigurătorilor auto (BAAR). Asigurătorii susțin că proiectul de 

ordonanță păstrează plafonarea tarifelor RCA în cazul asiguraților cu risc ridicat, 

fapt care ar contravine legislației UE. 

Asigurătorii sunt mulțumiți doar parțial de proiectul de Ordonanță de urgență 

pentru schimbarea legii RCA și spun că modificările propuse nu înlătură în 

totalitate pericolul și posibilitatea continuării procedurii de infringement. 

Asigurătorii membri BAAR susțin că proiectul de ordonanță păstrează plafonarea 

tarifelor RCA în cazul asiguraților cu risc ridicat, fapt care ar contravine legislației 

UE. BAAR ar vrea introducerea unor tarife de referință orientative și la reparațiile 

auto, nu doar la primele RCA, pentru ca asigurații să fie informați corespunzător în 

privința prețurilor practicate de unele service-uri. 

Proiectul de OUG a fost dezbătut luni la Ministerul Finanțelor în cadrul Comisiei 

de dialog social. S-a lăsat cu două amendamente prezentate, dar rămâne de văzut 

dacă reprezentanții instituției vor ține cont de ele. Posibil ca transportatorii să 

revină cu proteste în Piața Victoriei, dacă nu se ține cont de ele. 

 

Augustin Hagiu, președintele Federației Operatorilor Români de Transport 

(FORT) a reprezentanților MFP a reamintit ce s-a întâmplat în 2016. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-20673068-foto-transportatorii-inceput-aduca-masinile-fata-guvernului-pentru-protestul-care-sustin-vor-participa-mii-autovehicule.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-20673068-foto-transportatorii-inceput-aduca-masinile-fata-guvernului-pentru-protestul-care-sustin-vor-participa-mii-autovehicule.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-20673068-foto-transportatorii-inceput-aduca-masinile-fata-guvernului-pentru-protestul-care-sustin-vor-participa-mii-autovehicule.htm
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 „După cum bine știți, sau cel puțin ar trebui să știți, în 2016 în momentul în 

care tarifele au explodat în ceea ce privește asiguratul transportator, 

timp de un an ne-am aflat prin Piața Victoriei, ASF, încercând să 

rezolvăm niște lucruri, astfel încât tarifele de primă să nu se mai ducă la 

20.000 lei, așa cum era la vremea respectivă, pentru clasa B0 la un cap 

tractor. După protestul din 2017 care a dus la decapitarea conducerii ASF de 

la vremea respectivă, am participat la multe din reglementările din actuala 

lege RCA la nivel guvernamental, dar în special în Parlament. 

 Resping în totalitate, în numele FORT, ideea de modificare a articolului 

(din proiect n.r.) cu privire la plafonarea cheltuielilor administrative. 

 Dacă punem în calcul contextul socio-economic legat de criza mondială în 

care ne aflăm mi-e teamă să mă gândesc ce ar trebui să fac cu camioanele 

din Piața Victoriei din ianuarie, anul viitor. Să o iau de la capăt în ceea ce 

privește problema tarifelor? 

 Nu înțeleg de ce venim cu OUG după ce timp de 2 ani Parlamentul a 

lălăit-o pe tema legii RCA. Era momentul în Parlament să se facă câteva 

clarificări și am fost foarte bine pregătit.", a mai precizat reprezentantul 

firmelor de transport auto. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Administrația Gradea consideră Televiziunea Națională o unitate militară! 

Un răspuns halucinant semnat de șeful Serviciului Comunicare, Relații Publice și 

Protocol din Societatea Română de Televiziune, Mircea Radu, transmis 

reprezentantei salariaților din Consiliul de Administrație, Monica Ghiurco, 

demonstrează faptul că actuala conducere consideră instituția publică de presă o 

unitate militară, unde membrii CA sunt incompatibili dacă se înscriu în sindicat! 

De fapt, nu în orice sindicat, ci în Sindicatul MediaSind, întrucât membrilor CA 

care fac parte din sindicatul de casă al conducerii, nu li s-au făcut plângeri pentru 

incompatibilitate la ANI, așa cum a fost cazul membrei CA.  
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În concepția conducerii TVR membrul CA este incompatibil cu funcția de membru 

al CA, motiv pentru care au fost depuse sesizări la ANI împotriva reprezentantei 

salariaților în Consiliul de Administrație! În viziunea șefului Serviciului 

Comunicare, instituția este asimilată unei instituții publice în care ”Persoanele 

care deţin funcţii de demnitate publică conform legii, magistraţii, personalul 

militar din Ministerul Apărării Naţionale, Ministerul Administraţiei şi 

Internelor, Serviciul Român de Informaţii, Serviciul de Protecţie şi Pază, 

Serviciul de Informaţii Externe şi Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, 

unităţile şi/sau subunităţile din subordinea ori coordonarea acestora nu pot 

constitui şi/sau adera la o organizaţie sindicală” – se arată în adresa semnată de 

fosta vedetă Mircea Radu.  Precizăm că SRTv este singura organizație din presă 

care are un compartiment pentru informații clasificate coordonat de un fost colonel 

din STS, Adrian Fulea (foto: Premiul de excelență pentru STS România), ceea ce 

nu este tocmai specific unei instituții de presă care are ca misiune legală 

informarea corectă a publicului.  

Ceea ce nu cunosc însă Doina Gradea, Mircea Radu și Adrian Fulea, este că 

dreptul de afiliere la organizații sindicale este garantat de Constituția României și 

de Convențiile Organizației Internaționale a Muncii la care România a aderat. Iar 

acțiunile ilegale ale administrației TVR împotriva membrilor de sindicat și 

organizației noastre sindicale din TVR, vor fi sancționate și penal, dar și de 

instanțele internaționale. Deja, Guvernului României, prin Ministerul de Externe, a 

fost somat de către Consiliul Europei, în urma sesizării MediaSind și a Federației 

Europene a Jurnaliștilor, cu privire la acțiunile abuzive ale TVR împotriva 

membrilor MediaSind TVR! (amănunte aici: https://www.coe.int/en/web/media-

freedom/all-alerts) 

Toate aceste abuzuri se întâmplă din cauza complicității parlamentarilor care 

ignoră toate sesizările și alertele primite din partea angajaților,  membrilor CA, 

societății civile față de situația dezastruoasă din Televiziunea Națională. Singura 

șansă de salvare a celei mai mari instituții de presă din România este ca justiția să 

judece cu celeritate desele încălcări ale legii și să sancționeze faptele penale 

săvârșite de cei vinovați.  

 

https://semnaluloltului.wordpress.com/2013/04/22/premiul-de-excelenta-pentru-sts-romania/
https://semnaluloltului.wordpress.com/2013/04/22/premiul-de-excelenta-pentru-sts-romania/
https://www.coe.int/en/web/media-freedom/all-alerts
https://www.coe.int/en/web/media-freedom/all-alerts
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MediaSind TVR solicită ANI și DNA să cerceteze neconcordanțele flagrante din 

declarația de avere a șefului Serviciului Comunicare din TVR!  

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)    

 

 Camelia Ghiveciu şi Adrian Dumitru - în Consiliul de Administraţie al 

CNAS 

Camelia Ghiveciu şi Adrian Dumitru au fost numiţi în Consiliul de Administraţie 

al Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate. 

 

Premierul Ludovic Orban a semnat luni decizia de numire a acestora, ca 

reprezentanţi ai statului, în Consiliul de Administraţie al CNAS. 

 

Cei doi vor ocupa aceste funcţii pe o perioadă de 4 ani, potrivit deciziei publicate 

în Monitorul Oficial. 

 

În noiembrie anul trecut, Camelia Ghiveciu a fost numită în CNAS în locul Dianei 

Isăilă, revocată din funcţie, ocupând această calitate pentru restul de mandat. 

 

Consiliul de Administraţie al CNAS este alcătuit din 7 membri.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Europarlamentarul Victor Negrescu a fost ales vicepreşedinte al Comisiei 

pentru Educaţie şi Cultură din Parlamentul European 

PSD anunţă, luni, că europarlamentarul Victor Negrescu a fost ales vicepreşedinte 

al Comisiei pentru Educaţie şi Cultură din Parlamentul European, în contextul 

eforturilor sale pentru sprijinirea educaţiei, culturii şi tinerilor în timpul crizei 

COVID-19. 

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaanisidnasacercetezeneconcordanteleflagrantedindeclaratiadeavereasefuluiserviciuluicomunicaredintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaanisidnasacercetezeneconcordanteleflagrantedindeclaratiadeavereasefuluiserviciuluicomunicaredintvr
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”Europarlamentarul Victor Negrescu a fost ales, astăzi, vicepreşedinte al Comisiei 

pentru Educaţie şi Cultură (CULT) din Parlamentul European, ca urmare a 

eforturilor sale din ultimele luni privind dezvoltarea de proiecte şi iniţiative în 

domeniu în contextul crizei COVID-19. De altfel, Victor Negrescu a fost desemnat 

raportor al comisiei CULT privind construirea politicilor europene în domeniul 

educaţiei digitale, acesta reuşind, de la preluarea mandatului de europarlamentar, în 

luna februarie, să lanseze o iniţiativă publică semnată de zeci de europarlamentari 

şi personalităţi publice în vederea susţinerii educaţiei, să creeze prima tabletă 

educaţională românească, să iniţieze mai multe platforme de sprijin pentru educaţie 

şi cultură, şi să propună recent o rezoluţie a Parlamentului European, ce urmează a 

fi votată în luna octombrie, cu scopul de a solicita o acţiune comună la nivel 

european pentru educaţie”, a transmis, luni, PSD, printr-un comunicat de presă. 

”Educaţia trebuie să devină o prioritate la nivel european şi baza pe care se clădeşte 

viitorul Europei. Avem nevoie de investiţii majore în zona de educaţie, tineret, 

cultură, sport şi media, pentru ca sentimentul de a fi cu toţii europeni să devină 

realitate. Acolo unde statele membre eşuează, cum din păcate este cazul în 

România, Uniunea Europeană trebuie să intervină cu expertiză şi resurse pentru ca 

toţi europenii să aibă şanse egale. Nu în ultimul rând, îmi propun ca prin această 

nouă responsabilitate să contribui la asigurarea unei voci mai puternice a României 

în plan european”, a declarat Victor Negrescu după alegerea sa ca vicepreşedinte al 

Comisiei pentru Educaţie şi Cultură. 

Potrivit PSD, Victor Negrescu a construit iniţiative menite să combată inegalităţile 

din sistemul de educaţie, să ajute la recuperarea, de către România, a decalajelor 

din acest domeniu, precum şi să susţină accesul elevilor şi al profesorilor la resurse 

educaţionale online. 

”Eurodeputatul a iniţiat, de asemenea, un proiect pilot în valoare de 1.200.000 

Euro privind accesul la educaţie digitală în zonele fără conectivitate (în mod 

special pentru elevii, studenţii şi profesorii din mediu rural, montan, zonele izolate) 

şi a creat European Education Alliance, o platformă intersectorială şi transpartinică 

pentru susţinerea educaţiei”, a mai transmis PSD. 
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Victor Negrescu a solicitat în numele grupului S&D din Parlamentul European 

alocarea a 2% din Planul de relansare european pentru salvarea sectorului cultural 

şi creativ, a mobilizat, în jurul apelului său pentru acces egal la educaţia digitală, 

europarlamentari din 13 ţări membre aparţinând mai multor grupuri politice şi a 

propus o serie de soluţii utile la nivelul României şi al UE pentru a preveni 

adâncirea inegalităţilor din domeniul educaţiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Robert Negoiță contestă în instanță ordinul prin care a fost suspendat din 

funcția de primar: Este jenant 

Robert Negoiţă anunță că va contesta în instanţă ordinul de prefect în baza căruia a 

fost suspendat din funcţia de primar al Sectorului 3 pe motiv că la alegerile din 27 

septembrie va candida din partea altui partid decât cel pe listele căruia a fost ales în 

2016. El califică acest demers "pripit şi lipsit de responsabilitate". 

El a menţionat că luni a fost notificat de colegii din Primăria Sectorului 3 "că s-a 

primit prin email un ordin de suspendare" a sa din funcţia de primar, emis de 

prefectul municipiului Bucureşti. 

"(...) Am fost notificat de colegi, dat fiind că, aşa cum ştiţi, săptămâna trecută, am 

fost testat pozitiv pentru COVID-19, astfel că, în prezent, sunt în concediu 

medical. Pe scurt, prefectul municipiului Bucureşti a emis acest ordin azi, 

31.08.2020, pentru suspendarea mea cu data de 19.08.2020, deci retroactiv. 

Motivul invocat este acela că Biroul Electoral de Circumscripţie nr. 3 - Sector 3 

mi-a acceptat definitiv candidatura pentru un nou mandat la Primăria Sectorului 3, 

din partea Alianţei Pro Bucureşti 2020, în condiţiile în care actualul mandat, din 

2016, l-am câştigat din partea unei alte formaţiuni politice", a precizat Negoiţă, pe 

Facebook. 

El spune că acest demers este pripit şi lipsit de responsabilitate şi că îl va contesta 

în instanţă. 
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"Pentru 4 săptămâni, atât cât au mai rămas până la alegeri, s-a preferat o astfel de 

variantă grăbită şi nechibzuită, pierzându-se din vedere complet interesul 

comunităţii, respectiv acela de a nu avea un vid de conducere şi coordonare la 

nivelul Primăriei Sectorului 3", afirmă Robert Negoiţă, susținând că va face tot ce 

ține de el pentru ca echipa din primărie să poată funcţiona adecvat. 

În opinia sa, este "jenant" că o parte a clasei politice din România "înţelege 

competiţia astfel, adică aleargă după asemenea victorii mici şi care nu aduc niciun 

beneficiu comunităţii". 

Robert Negoiță a anunțat că pleacă din PSD încă de la începutul lunii iulie, dar nu 

și-a dat demisia. PSD a cerut încă de atunci prefectului de București să constate 

încetarea mandatului de primar, dar în lipsa unei demisii, a fost fără rezultat. Pe 16 

iulie, Robert Negoiță a lansat partidul „București 2020” și a anunțat că va candida 

la Primăria Sector 3 din partea noii formațiuni politice. 

În ultima perioadă peste 100 de primari au trecut de la PSD la PNL și candidează 

pe listele formațiunii politice, teoretic fiind într-o situație similară. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 umărul autorizațiilor de construire pentru clădiri rezidențiale, declin de 

peste 10% în primele șapte luni, dar a crescut cu 2,6% în iulie față de iunie. 

 

 În luna iulie 2020, potrivit datelor Institutului Național de Statistică, s-au 

eliberat 4.114 autorizaţii de construire pentru clădiri rezidenţiale, în creştere 

cu 6,0% faţă de luna iunie 2020 şi în scădere cu 2,6% faţă de luna iulie 

2019.  

https://www.biziday.ro/numarul-autorizatiilor-de-construire-pentru-cladiri-rezidentiale-declin-de-peste-10-in-primele-sapte-luni-dar-a-crescut-cu-26-in-iulie-fata-de-iunie/constructii2/
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 În primele șapte luni din acest an, s-au eliberat 21.992 de astfel de 

autorizaţii, în scădere cu 10,5% faţă de perioada corespunzătoare a anului 

precedent.  

 Scăderi s-au înregistrat în: Bucureşti-Ilfov (-659 autorizaţii), SudEst (-548), 

Centru (-366), Sud-Muntenia (-345), Nord-Est (-309), Sud-Vest Oltenia (-

202) şi Vest (-194).  

 Creştere a fost în regiunea de dezvoltare Nord-Vest (+45 autorizaţii). 

 Comparativ cu luna precedentă, în iulie s-a înregistrat o creştere cu 233 

autorizaţii, în regiunile: Sud-Est (+116 autorizaţii), Bucureşti-Ilfov (+88), 

Sud-Muntenia (+62), Nord-Vest (+26) şi Sud-Vest Oltenia (+24).  

 Scăderi au fost în: Centru (-42 autorizaţii), Nord-Est (-21) şi Vest (-20).  

 Comparativ cu iulie 2019, luna trecută s-au eliberat cu 111 mai puține 

autorizații, astfel:   

 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 OMV Petrom a finalizat achiziția OMV Offshore Bulgaria și intră în licența 

de explorare a perimetrului Han-Asparuh 

OMV Petrom a finalizat tranzacția pentru achiziția participației de 100% în OMV 

Offshore Bulgaria GmbH de la OMV Exploration & Production GmbH și întră în 

licența de explorare a perimetrului Han-Asparuh din Bulgaria, informează 

compania. În urma retragerii Repsol, autoritatea de reglementare din Bulgaria a 

aprobat alocarea participației de 30% a Repsol către ceilalți doi parteneri rămași. 

 

Astfel, participația OMV Petrom în perimetru, prin intermediul OMV Offshore 

Bulgaria GmbH, este acum de 42,86%, alături de Total (57,14%) în calitate de 

operator. 

 “Această achiziție este un pas important în strategia noastră de a ne extinde 

operațiunile Upstream în regiune. OMV Petrom desfășoară activități în Marea 

Neagră de peste patru decenii ca operator și a dobândit o experiență valoroasă în 

ceea ce privește apele de mare adâncime în calitatea sa de non-operator în cadrul 

licenței pentru Neptun Deep din România”, a declarat Peter Zeilinger, membru al 

Directoratului OMV Petrom, responsabil pentru Upstream. 

 

În 2012, guvernul bulgar a atribuit perimetrul de explorare Han-Asparuh 

consorțiului format din OMV (30%), Total (40%) și Repsol (30%). Han-Asparuh 

este situat în vestul Mării Negre, în Bulgaria, la sud de perimetrul Neptun Deep din 

România și se întinde pe o suprafață de 13.819 km² cu o adâncime maximă a apei 

de peste 2.000 m. 

 

Activitățile de explorare au început în 2012 și au inclus studii geologice și 

geofizice precum și forajul a trei sonde de explorare. O campanie extinsă de 

achiziție seismică 3D a fost finalizată în mai 2020, pe o suprafață de 5.614 km². În 

prezent, datele seismice sunt procesate și, în funcție de rezultate, joint venture-ul 

va desfășura activități viitoare de explorare. 

 

În prezent, OMV Petrom are operațiuni de explorare, dezvoltare şi producţie în 

apele de mică adâncime (blocul Istria) şi operaţiuni de explorare în parteneriat cu 

ExxonMobil în apele de mare adâncime (Neptun Deep).  
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Producţia de ţiţei şi gaze din apele de mică adâncime (blocul Istria) este de circa 

25.000 bep/zi. În 2019, a reprezentat circa 17% din producția grupului în România. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ce puncte de frontieră cu Ungaria rămân deschise / Din 1 septembrie va fi 

permis doar tranzitul 

Toate cele 12 puncte de frontieră cu Ungaria vor rămâne deschise și după 1 

septembrie, dată de la care în țara vecină nu va mai fi permisă însă intrarea ca 

destinație finală a călătoriei. Potrivit Guvernului, prin aceste puncte de frontieră va 

fi permis în continuare tranzitul. 

Conform Ministerului de Interne, la propunerea autorităților române, Ungaria a 

acceptat menținerea în funcțiune a încă patru puncte de trecere a frontierei, 

suplimentar față de cele opt comunicate inițial. 

Prin aceste puncte de frontieră va fi permis doar tranzitul: 

 PETEA – CSENGERSIMA, destinat traficului internaţional de persoane şi 

marfă (tranzit) 

 URZICENI – VÁLLAJ, destinat traficului internaţional de persoane (tranzit) 

 VALEA LUI MIHAI – NYÍRÁBRÁNY, destinat traficului internaţional de 

persoane şi marfă (tranzit) 

 BORŞ – ÁRTÁND, destinat traficului internaţional de persoane şi marfă 

(tranzit) 

 VĂRŞAND – GYULA, destinat traficului internaţional de persoane şi marfă 

(tranzit) 

 TURNU – BATONYA, destinat traficului internaţional de persoane şi marfă 

(tranzit) 

 NĂDLAC – NAGYLAK, destinat traficului internaţional de persoane şi 

marfă (tranzit) 
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 NĂDLAC 2 (autostradă) – CSANÁDPALOTA, destinat traficului 

internaţional de persoane şi marfă (tranzit). 

 CENAD – KISZOMBOR – destinat inclusiv tranzitului lucrătorilor 

transfrontalieri 

 CURTICI – LOKOSHAZA (feroviar) 

 SĂCUIENI – LETAVERTES – destinat tuturor tipurilor de trafic 

 SALONTA – MEHKERE – destinat inclusiv tranzitului lucrătorilor 

transfrontalieri. 

Potrivit MAI, traficul internaţional de marfă nu va fi restricţionat și se va desfăşura 

în aceleaşi condiţii ca şi până acum. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Germania vrea ca peste tot în UE să se aplice aceleași criterii pentru 

restricțiile de deplasare în cazul pandemiei de coronavirus 

„Hartă sanitară” comună. Germania vrea să fie folosite aceleași criteriiRiscul 

epidemiologic, stabilit după o „analiză comună” 

Germania, țară care deține președinția semestrială a Consiliului Uniunii Europene, 

va propune miercuri celorlalte state membre armonizarea restricţiilor de călătorie 

decise de statele membre din cauza pandemiei de COVID-19, relatează Agerpres. 

O sursă europeană a declarat pentru AFP că propunerea va fi făcută în cadrul unei 

reuniuni a ambasadorilor UE, care are loc miercuri la Bruxelles. 

„Un răspuns coerent este crucial pentru evitarea unei abordări fragmentate, cum 

am văzut la începutul anului acesta, şi pentru păstrarea integrităţii spaţiului 

Schengen”, menţionează preşedinţia germană a Consiliului UE în propunerea sa. 

„Hartă sanitară” comună. Germania vrea să fie folosite aceleași criterii 

Documentul consultat de AFP propune o abordare comună privind datele legate de 

pandemia de COVID-19, criteriile de risc, evaluarea şi ierarhizarea zonelor de risc. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/germania-vrea-ca-peste-tot-in-ue-sa-se-aplice-aceleasi-criterii-pentru-restrictiile-de-deplasare-in-cazul-pandemiei-de-coronavirus-1361159#highlight-1361159-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/germania-vrea-ca-peste-tot-in-ue-sa-se-aplice-aceleasi-criterii-pentru-restrictiile-de-deplasare-in-cazul-pandemiei-de-coronavirus-1361159#highlight-1361159-1
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/08/31/coronavirus-germania-vrea-armonizarea-restrictiilor-de-deplasare-in-ue--565082
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Este sugerat şi un cadru comun pentru măsurile privind zonele de risc şi restricţiile 

impuse deplasărilor, cu „o atenţie specială pentru regiunile frontaliere”. 

Proiectul propune de asemenea folosirea aceloraşi date epidemiologice, cantitative 

şi calitative, cu obiectivul realizării unei „hărţi” sanitare comune. 

Este remarcat faptul că în prezent Centrul European pentru Prevenirea şi Controlul 

Bolilor (ECDC) furnizează periodic date, dar acestea sunt folosite diferit de statele 

UE, unele privilegiind datele naţionale, iar altele pe cele regionale. 

Riscul epidemiologic, stabilit după o „analiză comună” 

Propunerea germană sugerează şi o „analiză comună” a riscului 

epidemiologic (rata de incidenţă, de depistare, spitalizările) şi o „declaraţie 

comună” privind zonele de risc, respectiv ierarhizarea şi frecvenţa actualizării 

acestora. În cazul acestor zone, textul preşedinţiei germane a Consiliului UE 

constată că evaluarea şi ierarhizarea lor poate varia considerabil de la o ţară la alta, 

cu o plasare în două sau trei categorii (verde, galbenă, roşie), mai mult sau mai 

puţin cunoscută. 

Germania doreşte astfel să uniformizeze comunicarea asupra restricţiilor de 

deplasare decise de statele membre, instituite uneori fără ca ţările vizate să fi fost 

informate în prealabil. 

Vineri, de pildă, Ungaria a anunțat că îşi va închide frontierele pentru străini de la 

1 septembrie pentru a limita creşterea numărului infectărilor cu noul coronavirus, 

iar ungurii care se întorc în ţară din străinătate vor trebui să intre în carantină. 

Anunțul a luat prin surprindere autoritățile române și l-a făcut pe președintele 

francez Emmanuel Macron să avertizeze că o reînchidere a granițelor Europei ar fi 

contraproductivă. Ministrul de externe Bogdan Aurescu și cel de interne, Marcel 

Vela, au vorbit apoi cu omologii lor din Ungaria și au convenit să mențină deschise 

12 puncte de frontieră pentru tranzit.  

La reuniunea de miercuri, preşedinţia germană a Consiliului UE are ca obiectiv să 

identifice „aspectele” propunerii sale, care ar putea conduce la „o coordonare mai 

strânsă” între statele membre. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ungaria-va-inchide-frontierele-pentru-cetatenii-straini-de-la-1-septembrie-pentru-a-limita-raspandirea-covid-19-1359924
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/mae-ungaria-poate-fi-tranzitata-in-aceleasi-conditii-statul-maghiar-va-schimba-regulile-privind-destinatia-finala-a-calatoriei-1360252
https://www.digi24.ro/stiri/externe/marcel-vela-l-a-sunat-pe-omologul-sau-maghiar-ungaria-a-acceptat-sa-tina-deschise-12-puncte-de-trecere-a-frontierei-care-sunt-acestea-1360767
https://www.digi24.ro/stiri/externe/marcel-vela-l-a-sunat-pe-omologul-sau-maghiar-ungaria-a-acceptat-sa-tina-deschise-12-puncte-de-trecere-a-frontierei-care-sunt-acestea-1360767
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 Avertismentul OMS: Eliminarea restricțiilor anti-COVID este o rețetă a 

dezastrului 

Organizaţia Mondială a Sănătăţii îndeamnă statele lumii să menţină restricţiile 

anti-COVID. Directorul general al OMS, Tedros Adhanom Ghebreyesus, a 

avertizat că o deschidere fără un control asupra noului coronavirus este o ''reţetă a 

dezastrului'', scrie Agerpres. 

Tedros a admis faptul că mulţi oameni s-au săturat de restricţii şi doresc să revină 

la normalitate, după opt luni de când lumea se confruntă cu pandemia de COVID-

19. 

''Dorim să vedem copiii revenind la şcoală şi oamenii revenind la locurile de 

muncă, dar dorim de asemenea să vedem acest lucru făcându-se în siguranţă'', a 

subliniat directorul general al OMS la o conferinţă de presă. 

''Nicio ţară nu poate pretinde că pandemia s-a terminat'', a insistat Tedros. 

''Realitatea este că virusul se răspândeşte cu uşurinţă. Deschiderea fără control este 

o reţetă a dezastrului'', atrage el atenţia. 

Citește și: Europa, lovită de un nou val de coronavirus. Noi restricții sunt impuse în 

majoritatea țărilor 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tranzacţiile care implică firme din România vor fi raportate de astăzi către 

autorităţile fiscale din alte state UE. Ce trebuie să ştie companiile locale? 

Data de 31 august 2020 este primul termen în ceea ce priveşte raportarea în 

Uniunea Europeană (UE) în conformitate cu DAC6 - directiva europeană care 

impune contribuabililor sau intermediarilor să raporteze, în scop fiscal, anumite 

tranzacţii transfrontaliere. 

 

 

https://www.agerpres.ro/mondorama/2020/08/31/eliminarea-restrictiilor-fara-a-avea-controlul-asupra-covid-19-este-o-reteta-a-dezastrului-afirma-directorul-oms--565084
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/intr-o-europa-in-care-numarul-cazurilor-a-inceput-sa-creasca-din-nou-cu-viteza-lupta-cu-covid-19-se-muta-din-spitale-pe-strazi-1360130
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/oms-si-tarile-europene-discuta-despre-reluarea-in-siguranta-a-cursurilor-cati-elevi-au-fost-afectati-de-inchiderea-scolilor-in-lume-1361107
https://www.digi24.ro/stiri/externe/europa-lovita-de-un-nou-val-de-coronavirus-noi-restrictii-sunt-impuse-in-majoritatea-tarilor-1359584
https://www.digi24.ro/stiri/externe/europa-lovita-de-un-nou-val-de-coronavirus-noi-restrictii-sunt-impuse-in-majoritatea-tarilor-1359584


CNSLR Fratia | Revista Presei 1 septembrie 2020 36 

 

Deşi acest termen a fost amânat cu şase luni în majoritatea statelor europene în 

contextul pandemiei de COVID-19, inclusiv în România, data limită de raportare a 

tranzacţiilor „istorice“, încheiate în perioada 25 iunie 2018 – 30 iunie 2020, a 

rămas 31 august 2020 în state precum Austria, Germania, Finlanda şi, în anumite 

cazuri, Polonia, jurisdicţii în care se află parteneri comerciali importanţi ai multor 

societăţi din România. Aceasta înseamnă, că începând din 31 august, inclusiv 

tranzacţii care implică societăţi comerciale din România vor fi raportate către 

autorităţile fiscale din diverse state membre UE. Pentru mediul de afaceri din 

România, amânarea termenelor de raportare este binevenită, întrucât, în contextul 

incert al anului 2020, puţini contribuabili au reuşit să finalizeze analiza 

tranzacţiilor prin prisma DAC6. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Semnal de alarmă la Bruxelles: Uniunea Europeană se expune la supra-

dependenţa de China 

Supra-dependenţa Uniunii Europene de importurile de materii prime ameninţă să 

submineze industrii vitale şi să expună blocul comunitar la blocajele introduse de 

China şi alte state cu resurse abundente, va avertiza Comisia Europeană în cursul 

acestei săptămâni, susţine Financial Times care a consultat un raport elaborat de 

Executivul comunitar. 

Conform acestui document, lipsa de materii prime utilizate pentru a produce baterii 

şi echipamente utilizate în domeniul energiilor regenerabile ar putea pune în 

pericol şi obiectivul UE de a atinge neutralitatea din punct de vedere climatic până 

în 2050. 

"Pandemia a scos în evidenţă dependenţa Europei pe anumite produse, materiale 

vitale şi lanţuri de aprovizionare. Era unei Europe împăciuitoare sau naive care se 

bazează pe alţii să aibă grijă de interesele sale s-a terminat", va anunţa comisarul 

european Thierry Breton. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ue_173.html
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Financial Times susţine că strategia îmbunătăţită care va fi prezentată de 

Executivul de la Bruxelles va da prioritate asigurării unei liste de materii prime 

vitale pentru industriile europene prin explorare, investiţii şi o îmbunătăţire a 

reciclării. 

Uniunea Europeană estimează că pentru a atinge neutralitatea din punct de vedere 

climatic, blocul comunitar va avea nevoie de 18 ori mai mult litiu şi de cinci ori 

mai mult cobalt în 2030. Prognozele pentru 2050 arată că UE va avea nevoie de 60 

de ori mai mult litiu şi de 15 ori ai mult cobalt. 

De asemenea, lista a fost extinsă la 30 de materiale de la 27 în 2017, fiind adăugate 

patru metale în timp ce gazul heliu a fost eliminat. 

Această listă revizuită scoate în evidenţă îngrijorările crescute ale Bruxelles-ului 

faţă de poziţia dominantă a Chinei pe piaţa metalelor industriale, care se adaugă 

unor îngrijorări mai vechi care au legătură cu controlul Beijingului asupra unor 

metale rare care sunt utilizate în producţia de electronice şi turbine eoliene. 

De exemplu, până la 93% din magneziu din UE, care este utilizat într-o gamă largă 

de produse de la scaune pentru automobile până la laptopuri, vine din China. De 

asemenea, Brazilia, o ţară condusă de populistul Jair Bolsonaro, furnizează 85% 

din niobiu, un compus crucial pentru producţia de oţel utilizat în industria 

aeronautică. 

Potrivit FT, Comisia intenţionează să lanseze o alianţă UE a materiilor prime, 

bazată pe actualele companii mixte, pentru a promova dezvoltarea de tehnologii 

avansate în domeniul bateriilor şi hidrogenului. Creşterea securităţii aprovizionării 

cu metale rare şi elemente utilizate în magneţi va fi una din priorităţile iniţiale, 

precum şi promovarea investiţiilor şi inovaţiei în UE. 

De asemenea, Bruxelles-ul intenţionează să promoveze reciclarea de metale rare şi, 

acolo unde este posibil, o creştere a producţiei în UE. O posibilă măsură ar putea fi 

utilizarea satelitului de observaţie Copernicus pentru găsirea de noi resurse şi 

gestionarea celor existente. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Președintele belarus Aleksandr Lukașenko, declarat persona non grata în 

țările baltice 

Lituania, Estonia și Letonia i-au inclus luni pe lista neagră pe președintele din 

Belarus, Aleksandr Lukașenko, și pe alți circa 30 de înalți funcționari ai regimului 

său, pentru presupuse fraude electorale și acţiuni de represiune împotriva 

manifestanţilor pro-democraţie, informează AFP. 

Țările baltice, membre ale UE și NATO, au anunțat aceste sancțiuni în cadrul unui 

efort coordonat pentru susținerea protestelor din statul vecin Belarus, manifestații 

ce intră deja în a patra săptămână după contestatele alegeri prezidențiale din 9 

august. 

„Transmitem un mesaj, acela că trebuie să facem mai mult decât să publicăm 

declarații, trebuie de asemenea să luăm măsuri concrete”, a declarat pentru AFP 

ministrul lituanian al Afacerilor Externe, Linas Linkevicius. 

 UPDATE: Belarus spune că va răspunde sancțiunilor impuse de țările 

baltice 

Aleksandr Lukașenko, declarat de Comisia Electorală din Belarus câștigător al 

alegerilor prezidențiale din 9 august cu 80% din voturi, este contestat de 

protestatarii care au ieșit zilnic în stradă pentru a-i cere să plece, acuzând frauda 

electorală. Lukaşenko se află la putere din 1994. 

 

Miile de arestări, retragerea acreditărilor pentru ziariștii străini și violențele la care 

au fost supuși protestatarii în închisori au făcut ca Lukașenko, despre care s-a spus 

că este „ultimul dictator al Europei”, să fie tot mai izolat pe plan internațional, 

singurul său aliat fiind Vladimir Putin. Acesta declara recent că Moscova este gata 

de o acțiune comună pentru a restabili „ordinea” în fosta republică sovietică. 

Lukașenko evocă ideea unui referendum constituțional 

Lukașenko a recunoscut că Belarus este condus de un „sistem oarecum autoritar” 

și a vorbit despre o posibilă reformă judiciară, scrie Le Soir, citat de Rador. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24261019-belarus-spune-raspunde-sanctiunilor-impuse-tarile-baltice.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24261019-belarus-spune-raspunde-sanctiunilor-impuse-tarile-baltice.htm
https://www.lesoir.be/322029/article/2020-08-31/bielorussie-loukachenko-evoque-lidee-dun-referendum-constitutionnel
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Președintele belarus Aleksandr Lukașenko a vorbit luni despre ideea unui 

referendum constituțional pentru a liniști vasta mișcare de contestare cu care se 

confruntă, fără a-i preciza totuși modalitățile, calendarul sau conținutul. 

 

Zeci de mii de manifestanți 

 

Duminică, opoziția a scos în stradă zeci de mii de partizani ai săi al treilea 

weekend consecutiv pentru a denunța realegerea, considerată frauduloasă, a șefului 

statului pe 9 august. 

 

Potrivit lui Lukașenko, citat de agenția de presă de stat Belta, „specialiști”, printre 

care judecători ai Curții Supreme, lucrează în prezent la „o revizuire a legii 

fundamentale care va fi apoi supusă referendumului”. 

 

”Să facem societatea noastră să progreseze” 

 

„Aș vrea ca aceste schimbări să facă societatea noastră să progreseze. Vom insista 

pe aceste schimbări și vom propune asemenea schimbări poporului nostru”, a 

declarat Lukașenko la o întrunire de lucru. 

 

Un „sistem oarecum autoritar” 

 

Președintele nu a dat niciun detaliu concret privind acest proiect de revizuire 

constituțională, despre care a vorbit deja în trecut și pe care Moscova l-a calificat 

drept promițător pentru a ieși din criză. El a recunoscut că Belarus este condus de 

un „sistem oarecum autoritar” și s-a referit la o posibilă reformă judiciară. 

 

Conform lui, este vorba să se asigure până la urmă că „sistemul funcționează fără 

să fie legat de un individ, inclusiv Lukașenko”. 

 

Aleksandr Lukașenko, 66 de ani, din care 26 la conducerea Belarus, se confruntă 

cu o mișcare de contestare inedită, de la realegerea sa controversată din 9 august.  
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Președintele a refuzat până acum orice concesie și a denunțat un complot 

occidental. 

 

Unul din consilierii săi a exclus și acum că reforma constituțională ar putea duce la 

negocieri cu opoziția. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Consiliul de Securitate al ONU se reuneste vineri pentru a discuta 

problemele din Belarus 

Consiliul de Securitate al ONU urmeaza sa tina vineri o noua reuniune neoficiala 

privind situatia din Belarus, de data aceasta publica si, in principiu, cu participarea 

liderei opozitiei din Belarus, Svetlana Tihanovskaia, au facut cunoscut luni surse 

diplomatice, scrie AFP. 

 

Aceasta sesiune, in videconferinta, este consacrata drepturilor omului in Belarus 

dupa expulzarea saptamana trecuta a unor reprezentanti ai presei straine si 

interdictia de acreditare pentru altii, a precizat o sursa diplomatica. 

 

Ca si precedenta discutie,desfasurata cu usile inchise la 18 august, noua reuniune 

este organizata la initiativa Estoniei, in prezent membru nepermanent al Consiliului 

de Securitate. Ea va fi neoficiala si formatul sau special le permite membrilor 

Consiliului de Securitate sa nu participe la aceasta. 

 

Mai multe tari, ca Rusia sau China, considera ca evenimentele din Belarus tin de 

situatia interna a acestei tari, nu ameninta pacea internationala si, prin urmare, nu 

trebuie dezbatute in Consiliul de Securitate al ONU. 

 

Zeci de mii de manifestanti au iesit duminica pe strazile din Minsk si altor orase 

mari pentru a cere plecarea presedintelui Aleksandr Lukasenko, acuzat ca a fraudat 

alegerile prezidentiale de la 9 august. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/international/onu/
https://ziare.com/international/rusia/
https://ziare.com/international/china/

